
P r o t o k ó ł 
z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 30 listopada 2004 roku. 
 
 

Sesj� Rady Gminy Stegna otworzyła i prowadziła Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska, 
która powitała przybyłych go�ci, sołtysów oraz radnych. Stwierdziła, �e na stan 15 radnych  
w sesji uczestniczyło 14 radnych.. Nieobecny na sesji Radny Pan Kukułka Stanisław. 
 
Ad. Pkt. Nr 2. 
 
Na Sekretarza obrad zaproponowano Pana Pawła Nieckarza. Za kandydatur� Pana Nieckarza 
glosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał si� od głosu. 
 
Ad. Pkt. Nr 3. 
 
Przewodnicz�ca Rady odczytała porz�dek obrad sesji. Do porz�dku obrad sesji nie wniesiono 
uwag.  W zwi�zku z tym przyst�piono do głosowania nad zatwierdzeniem porz�dku obrad. Za 
przyj�ciem porz�dku obrad głosowało 13 radnych. Porz�dek obrad został przyj�ty  
w brzmieniu jn: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno�ci obrad. 
2. Wybór Sekretarza obrad. 
3. Zatwierdzenie porz�dku obrad. 
4. Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy sesjami. 
7. Działalno�� pomocy społecznej w gminie Stegna. 
8. Podj�cie uchwał w sprawie : 
8,1. uchwalenia Strategii Rozwi�zywania Problemów Społecznych. 
8,2. okre�lenia wysoko�ci stawek podatku od nieruchomo�ci. 
8,3. wprowadzenia zwolnie� w podatku od nieruchomo�ci. 
8,4. zarz�dzenia poboru podatku od nieruchomo�ci, podatku rolnego i podatku le�nego od 
osób fizycznych w drodze inkasa, okre�lenia inkasentów oraz ustalenia wysoko�ci 
wynagrodzenia za inkaso. 
8,5. okre�lenia wzorów formularzy informacji i deklaracji oraz zał�czników na podatek od 
nieruchomo�ci. 
8,6. obni�enia ceny skupu �yta b�d�cej podstaw� obliczenia podatku rolnego na obszarze 
Gminy Stegna. 
8,7. ustalenia wzoru deklaracji na podatek rolny, wzorów informacji w sprawie podatku 
rolnego i wzoru informacji o zbyciu gospodarstwa rolnego. 
8,8. ustalenia wzoru informacji w sprawie podatku le�nego i deklaracji na podatek le�ny. 
8,9. okre�lenia wysoko�ci dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, inkasentów 
i okre�lenia wysoko�ci wynagrodzenia za inkaso. 
8,10. wprowadzenia opłaty administracyjnej, ustalenia wysoko�ci stawek tej opłaty i sposobu 
jej poboru. 
8,11. ustalenia wysoko�ci stawek podatku od posiadanych psów oraz okre�lenia terminu 
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płatno�ci, inkasentów i okre�lenia wysoko�ci wynagrodzenia za inkaso tego podatku. 
8,12. dopłat do odbiorców usług kanalizacyjnych. 



8,13. zmiany uchwały Nr XVII/118/04 Rady Gminy Stegna z dnia 10 marca 2004 roku  
w sprawie bud�etu gminy na 2004 rok. 
8,14. przyj�cia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi�zywania Problemów 
Alkoholowych do realizacji na 2005 rok. 
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Sprawy ró�ne. 
 
Ad. Pkt. Nr 4. 
 
Za przyj�ciem  protokołu z poprzedniej sesji głosowało 13 radnych. 
 
Ad. Pkt. Nr 5. 
 
Interpelacje i zapytania zgłosili nast�puj�cy radni: 
 
Radny Pan Waldemar Szyma�ski – zwrócił si� o udzielenie pisemnej odpowiedzi na wnioski 
 i zalecenia komisji rewizyjnej. Protokół nr 5/2004 z dnia 14 kwietnia 2004 roku, Protokół  Nr 
8/2004 z dnia 11 czerwca 2004 roku, Protokół Nr 10/2004 z dnia 16 lipca 2004 roku, Protokół 
Nr 11/2004 z dnia 24 sierpnia 2004 r, Protokół Nr 13/2004, Protokół Nr 14/2004 z dnia  
8 pa�dziernika 2004 roku. 
 
Radny Pan Waldemar Szyma�ski – wyst�pił z wnioskiem do Wójta Gminy Stegna  
o odwołanie Pana  Jakuba Farinade ze stanowiska Sekretarza Urz�du Gminy w Stegnie. 
 
Radny Pan Waldemar Szyma�ski – dokona� odwodnienia ulicy Bursztynowej w Stegnie. 
 
Radny Pan Waldemar Szyma�ski – dlaczego Firma PROKON która podj�ła si� wykonania 
przygotowa� zało�e� do planu zagospodarowania przestrzennego terenów Stegna – Las nie 
wykonuje tego bezpłatnie pomimo, �e deklarowała wykonanie na koszt własny. Na dowód 
tego Pan Szyma�ski przedstawił wycinek prasowy z tygodnika „ Tydzie� �uławski „ z dnia 
12.08.2003 r.    
 
Radny Pan Jan Hudomi�t oczekuje odpowiedzi ile gmina zapłaciła za wyst�py artystyczne  
w okresie sezonu letniego. 
 
Radny Pan Jan Hudomi�t – jakiej tre�ci była ugoda s�dowa pomi�dzy gmin� a lekarzem 
zajmuj�cym lokal mieszkalny w O�rodku Zdrowia w Drewnicy. / dotyczy P. Uzunowa/. 
 
Radny Pan Jan Hudomi�t – czy Wójt podj�ł działania w celu pozyskania odszkodowania za 
zniszczenie lokalu przez  P. Uzunow, a je�eli nie to jakie kroki i kiedy zamierza podj��, oraz 
czy lub w jakiej wysoko�ci została wyegzekwowana kwota za bezumowne korzystanie  
z lokalu mieszkalnego. 
 
Radny Pan Jan Hudomi�t – jakie Wójt podj�ł działania w celu ustalenia przyczyn 
zawilgocenia cz��ci budynku zajmowanego przez drug� rodzin� P. Korbik. 
 
Radny Pan Jerzy Wagner – dotyczy poprawy stanu ulic we wsi Mikoszewo. 
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Radny Pan Jerzy Wagner – jakie działania podj�ła gmina Stegna i Pan Wójt w zwi�zku  



z konieczno�ci� rozpisania nowego przetargu na remont drogi nr 7, a wi�c mo�liwo�ci� 
poprowadzenia i wykonania nowego objazdu przez nasz� gmin� tj. Stró�a – Zuławki- 
Bronowo- Wybicko, która to inwestycja jest niepowtarzaln� szans� dla naszego terenu. 
 
Radny Pan Wagner Jerzy – prosi o wyja�nienie przez Wójta Gminy Stegna na podstawie 
jakich przepisów  wytypował sekretarza gminy pana Jakuba Farinade do rady nadzorczej  
Zakładu Produkcji Wody z.o.o. W zwi�zku z tym chciałby zna� jego zamierzenia w kwestii 
poprawy zaopatrzenia Gminy Stegna w wod�. 
 
Radny Pan Jerzy Wagner – zwrócił si� z zapytaniem do Rady Gminy o wyst�pienie do  
Urz�du Marszałkowskiego o informacje jakimi �rodkami finansowymi b�dzie dysponował  
i na jakie działania b�d� przeznaczone w 2005 roku w ramach Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego oraz w jakim terminie nale�y składa� wnioski  
o udzielenie dotacji. 
 
Radny Pan Ryszard Fidut – kiedy zostanie odwodniona ulica Gda�ska i Morska w Stegnie. 
 
Radny Pan Ryszard Fidut – wyegzekwowa� rozbiórk� obiektów tymczasowych, które były 
postawione na okres letni. 
 
Radny Pan Ryszard Fidut wnosi o zło�enie na nast�pnej sesji na temat planów 
zagospodarowania przestrzennego dla miejscowo�ci dla których została podj�ta uchwała. 
 
Radny Pan Ryszard Fidut  prosi o informacje o wynikach kontroli dokonanej przez Urz�d 
Kontroli Skarbowej budowy kanalizacji i modernizacji oczyszczalni. 
 
Radny Pan Ryszard Fidut – wykona� do sezonu letniego zej�cie na pla�� dla osób 
niepełnosprawnych. 
 
Radny Pan Ryszard Fidut wnosi o zło�enie przez przedstawiciela Zwi�zku Komunalnego 
CW� sprawozdania z działalno�ci Zwi�zku. 
 
Radny Pan Sebastian Kleczewski wnosi o uzupełnienie raportu o stanie o�wiaty, 
 
Radny Pan Marian Ciasnocha wnosi o napraw� przystanków autobusowych w Popowie  
i Tujsku, 
 
Radny  Pan Marian Ciasnocha  - kiedy zostanie wyremontowana droga w ci�gu miejscowo�ci  
Tujsk – Chełmek – Osłonka – Marz�cino. 
 
Radny Pan Józef Mirowski wnosi o utwardzenie parkingu koło gminy. 
 
Radny Pan Waldemar Szyma�ski – dlaczego Firma PROKON która podj�ła si� wykonania 
przygotowa� zało�e� do planu zagospodarowania przestrzennego terenów Stegna – Las nie 
wykonuje tego bezpłatnie pomimo, �e deklarowała wykonanie na koszt własny. Na dowód 
tego Pan Szyma�ski przedstawił wycinek prasowy z tygodnika „ Tydzie� �uławski „ z dnia  
12.08.2003 roku. 
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Ad. Pkt Nr 6. 



 
Informacj� o swojej pracy w okresie mi�dzy sesjami przedstawił Wójt Pan Marian Ranoszek. 
 
Ad. Pkt. Nr 7.  
 
Kierownik GOPS w Stegnie Pani Lucyna Gr�da przedło�yła informacj� na temat działalno�ci 
pomocy społecznej w gminie  Stegna. / informacja stanowi zał�cznik do protokołu/. 
Radny Pan Ryszard Fidut zwrócił si� z pytaniem czy został utworzony „Bank �ywno�ci „ 
 
Ad. Pkt. Nr 8,1. 
Pani  Lucyna Gr�da omówiła zało�enia Strategii Rozwi�zywania Problemów Społecznych. 
/ Strategia stanowi zał�cznik do protokołu/. 
Pan Ryszard Fidut  stwierdził, �e brak jest �rodków w bud�ecie na 2005 rok na zadania uj�te 
w Strategii, czy niektóre zadania nie nale�ałoby przesun�� na lata nast�pne. Pani Gr�da 
wyja�niła, �e je�eli b�dzie opracowana Strategia to b�dzie mo�na wyst�powa� po �rodki  
z zewn�trz. 
Pan Henryk Kulka poruszył spraw� bezrobocia w gminie Stegna, zwrócił si� z pytaniem czy 
s�  opracowane programy w tym zakresie, czy powstało cho� 100 miejsc pracy, Pan Sekretarz 
zapewniał, �e powstanie 1000 miejsc pracy. 
Pan Marek Charli�ski stwierdził, �e s�  takie �rodki tylko w naszej gminie nie ma kto zło�y� 
wniosku. Uwa�a, �e w gminie Stegna nic si� w tym kierunku nie robi. 
Po wyczerpaniu pyta�  Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Strategii Rozwi�zywania Problemów Społecznych. Do projektu uchwały uwag 
nie zgłoszono. Projekt uchwały poddano pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało  
14 radnych.  
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/168/04 
w sprawie uchwalenia Strategii Rozwi�zywania Problemów Społecznych 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu 
 

Ad. Pkt. Nr 8,2. 
 
Wójt poinformował, �e wszystkie projekty uchwał podatkowych były omawiane na 
posiedzeniu komisji, radni wnie�li poprawki do projektów uchwał. Wójt przychylił si� do 
zaproponowanych zmian   i na dzisiejsz� sesj� zostały wniesione do nich autopoprawki. 
Nast�pnie Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie okre�lenia wysoko�ci stawek podatku 
od nieruchomo�ci.  Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały, który nast�pnie poddała 
pod glosowanie. Za podj�ciem uchwały glosowało 14 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/ 169 / 04 
w sprawie okre�lenia wysoko�ci stawek podatku od nieruchomo�ci. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 

Ad. Pkt. Nr 8,3. 
 
Wójt  Pan Marian Ranoszek przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnie� 
w podatku od nieruchomo�ci.  Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały. 
 

-    5     - 



 Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. W zwi�zku z powy�szym projekt uchwały 
poddano pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 13 radnych 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/ 170 / 04 
w sprawie wprowadzenia zwolnie� w podatku od nieruchomo�ci. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 

Ad. Pkt. Nr 8,4 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek przedstawił projekt uchwały w sprawie zarz�dzenia poboru 
podatku od nieruchomo�ci, podatku rolnego i podatku le�nego od osób fizycznych w drodze 
inkasa, okre�lenia inkasentów oraz ustalenia wysoko�ci wynagrodzenia za inkaso. Nast�pnie 
Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały. Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  
W zwi�zku z powy�szym projekt uchwały poddano pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały 
głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał si� od głosu. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/171/04 
w sprawie zarz�dzenia poboru  podatku od nieruchomo�ci, podatku rolnego i podatku 

le�nego od osób fizycznych w drodze inkasa, okre�lenia inkasentów oraz ustalenia 
wysoko�ci wynagrodzenia za inkaso. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 
Ad. Pkt. Nr 8,5. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek przedstawił projekt uchwały w sprawie okre�lenia wzorów 
formularzy informacji i deklaracji oraz zał�czników na podatek od nieruchomo�ci. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały. Do projektu uchwały uwag nie 
wniesiono. Projekt uchwały poddano pod glosowanie. Za podj�ciem uchwały glosowało  
14 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/ 172/ 04 
w sprawie okre�lenia wzorów formularzy informacji i deklaracji oraz zał�czników na 

podatek od nieruchomo�ci. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Ad. Pkt.Nr 8,6. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek przedstawił projekt uchwały w sprawie obni�enia ceny skupu �yta 
b�d�cej podstaw� obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Stegna. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały. Do projektu uchwały uwag nie 
wniesiono. W zwi�zku z powy�szym projekt uchwały poddano pod glosowanie. Za podj�ciem 
uchwały głosowało 10 radnych, 4 radnych głosowało przeciw. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/ 173/ 04 
w sprawie obni�enia ceny skupu �yta b�d�cej podstaw� obliczenia podatku rolnego na 

obszarze Gminy Stegna. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
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Ad. Pkt. Nr 8,7. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru 
informacji w sprawie podatku le�nego i deklaracji na podatek le�ny. Nast�pnie 
Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska odczytała projekt uchwały. Do projektu uchwały 
uwag nie zgłoszono. W zwi�zku z powy�szym projekt uchwały poddano pod glosowanie. Za 
podj�ciem uchwały glosowało 14 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV / 174 / 04 
w sprawie ustalenia wzoru deklaracji na podatek rolny, wzorów informacji w sprawie 

podatku rolnego i wzoru informacji o zbyciu gospodarstwa rolnego. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Ad. Pkt. Nr 8,8. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek przedstawił projekt uchwały w sprawie podatku le�nego  
i deklaracji na podatek le�ny. Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały.  
Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. W zwi�zku z powy�szym projekt uchwały poddano 
pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/175/04 
w sprawie ustalenia wzoru informacji w sprawie podatku le�nego i deklaracji na 

podatek le�ny. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Ad. Pkt. Nr 8,9. 
 
Przewodnicz�ca Rady wyja�niła, �e na posiedzeniu  komisji radni  wnioskowali 
 o podwy�szenie opłaty targowej w miejscowo�ci Stegna a zmniejszenie opłaty targowej  
w miejscowo�ci Mikoszewo. Wójt przychylił si� do wniosku radnych i wniósł autopoprawki. 
Ze stawk� t� nie chc� si� natomiast zgodzi� osoby handluj�ce w miejscowo�ci Stegna. 
Uwa�aj�, �e stawka ta jest zbyt wysoka w zwi�zku z tym wystosowali pismo do Rady Gminy 
o zmniejszenie opłaty targowej. Przewodnicz�ca rady odczytała pismo mieszka�ców. 
Radny Pan Szyma�ski stwierdził, �e nie chodziło radnym o ustalenie jak najwy�szej stawki 
ale oczekuj� od Wójta rozwi�zania spraw targowiska  Oczekuje od  Wójta wyznaczenia 
nowego miejsca na targowisko. Jednocze�nie wnosi o rozwi�zanie problemu handlu przy 
głównych ulicach.    
Przewodnicz�ca Rady zaproponowała wniesienie pod głosowanie stawki  opłaty targowej. 
Za stawk� zaproponowan� przez Wójta jak poni�ej głosowało 12 radnych, 1 radny głosował 
przeciw, 1 radny wstrzymał si� od głosu. 
w okresie od    01. 01.- 14.06. – 12,00 zł. 
w okresie od    15. 06 - 31.08  -  37,00 zł 
w okresie od    01.09   - 31.12. –12,00 zł  
w miejscowo�ci Mikoszewo  
w okresie od 01.01 – 14.06.    -  10,00 zł. 
w okresie od 15.06. – 31.08.   -  30,00 zł 
w okresie od 01.09.  – 31.12.  -  10,00 zł. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały. Za podj�ciem uchwały 
głosowało 12 radnych, 1 radny głosował przeciw, 1 radny wstrzymał si� od głosu. 
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Przyj�to Uchwał� Nr  XXIV/ 176 /04 
w sprawie okre�lenia wysoko�ci dziennych stawek opłaty 

targowej, sposobu jej poboru, inkasentów i okre�lenia wysoko�ci 
wynagrodzenia za inkaso. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 

Ad. Pkt. Nr 8,10. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek wyja�nił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty 
administracyjnej, ustalenia wysoko�ci stawek tej opłaty i sposobu jej poboru. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały. Projekt uchwały poddano pod 
głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 14 radnych.  
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/ 177/ 04 
w sprawie wprowadzenia opłaty administracyjnej, ustalenia 

wysoko�ci stawek tej opłaty i sposobu jej poboru. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Ad. Pkt. Nr 8,11. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek wyja�nił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysoko�ci stawek 
podatku od posiadanych psów oraz okre�lenia terminu płatno�ci inkasentów i okre�lenia 
wysoko�ci wynagrodzenia za inkaso tego podatku. 
Wójt prosił  sołtysów o zmobilizowanie mieszka�ców do płacenia podatku za psa. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska odczytała projekt uchwały. Do projektu 
uchwały uwag nie zgłoszono. W zwi�zku z powy�szym projekt uchwały poddano pod 
głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV / 178 / 04 
w sprawie ustalenia wysoko�ci stawek podatku od posiadanych psów oraz okre�lenia 

terminu płatno�ci, inkasentów i okre�lenia wysoko�ci wynagrodzenia za 
inkaso tego podatku. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 

Ad. Pkt. Nr. 8,12. 
 
Wójt poinformował, �e Zwi�zek Komunalny „ Mierzeja” wyst�pił z wnioskiem  o dopłaty do 
usług kanalizacyjnych. Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu komisji. Radni 
wnioskowali o zmian� zapisu w uchwale  Zaproponowali aby zapis w uchwale  brzmiał 
nast�puj�co: Uchwala si� dopłat� dla I  grupy taryfowej do opłat za odprowadzane �cieki od 
gospodarstw domowych w ilo�ci do 3 m3 miesi�cznie na osob� zameldowan� na pobyt stały 
w Gminie Syegna oraz na osob� zameldowan� na pobyt czasowy w Gminie Stegna nie krócej 
ni� 1 rok w wysoko�ci 1,37 zł brutto do 1 m3 �cieków. Projekt uchwały o takiej tre�ci 
Przewodnicz�ca Rady poddała pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/ 179 / 04 
w sprawie dopłat do odbiorców kanalizacyjnych. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
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Ad. Pkt. Nr 8,13. 
 
Skarbnik Gminy Pani Halina Pola�ska przedstawiła propozycje dokonania zmian w bud�ecie 
gminy. 
Do przedstawionych  propozycji radni nie wnie�li uwag. Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady 
odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/118/04 Rady Gminy Stegna 
 z dnia 10 marca 2004 roku w sprawie bud�etu gminy na 2004 r. Za podj�ciem uchwały 
głosowało 14 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV/ 180 /04 
w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/ 118/ 04 Rady Gminy Stegna 
z dnia 10 marca 2004 roku w sprawie bud�etu gminy na 2004 rok. 

Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 

Ad. Pkt. Nr 8,14. 
 
Pani El�bieta Zych przedstawiła GPPiRPA. Radny Pan Fidut uwa�a, �e  kwota 180 z 
przeznaczeniem na  koszty administracyjne jest zbyt wysoka jest to 50,4 % . Je�eli b�d� 
dochody wy�sze to wnosi o przeznaczenie ich na utworzenie Centrum Integracji. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyj�cia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwi�zywania Problemów Alkoholowych do realizacji na 2005 rok. 
Projekt uchwały poddała pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XXIV / 181 / 04 
w sprawie przyj�cia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi�zywania Problemów 

Alkoholowych do realizacji na 2005 rok. 
 
Ad. Pkt. Nr 9. 
 
Wójt Pan Marian Ranoszek poinformował, �e udzieli odpowiedzi na wnioski i interpelacje 
na pi�mie. 
 
Ad. Pkt. Nr 10. 
 
W zwi�zku z wnioskiem zło�onym przez Komisj� Rewizyjn� o odwołanie Pana Jakuba 
Farinade ze stanowiska Sekretarza Gmin.  Przewodnicz�ca   poddała wniosek pod 
głosowanie. 
Radny Pan Fidut zabieraj�c głos stwierdził, �e chciałby by� obiektywny, nale�y da� drugiej 
stronie mo�liwo�� wypowiedzenia si�. W Urz�dzie Gminy były przeprowadzane kontrole 
zewn�trzne i te� by chciał wiedzie� czy były zastrze�enia czy nie. Przewodnicz�ca 
poinformowała, �e wniosek zostanie na dzisiejszej sesji poddany pod głosowanie. A na 
nast�pnej sesj� Wójt przygotuje informacje, odpowied�. albo powie, �e nie ma uzasadnienia i 
przedstawi argumenty. 
Przewodnicz�ca poddała pod głosowanie powy�szy wniosek. Za odwołaniem Pana Jakuba 
Farinade ze stanowiska Sekretarza Gminy głosowało 12 radnych, 2 radnych wstrzymało si� 
od głosu. 
Wójt Pana Marian Ranoszek stwierdził, �e póki co to Wójt  składa wniosek o powołanie 
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 i odwołanie Sekretarza Gminy.  Przewodnicz�ca Rady stwierdziła, �e wie,  co nale�y do 
kompetencji Wójta i  od Wójta zale�y czy  przychyli si� do decyzji Rady  a je�eli nie to jak 
b�dzie   argumentował pozostawienie Sekretarza na tym stanowisku.  
 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała pismo Zarz�du Powiatu Nowodworskiego  
w sprawie przej�cia  przez gmin� Stegna dróg powiatowych – dojazdowych do mórz. 
Odczytała równie� pismo Wójta skierowane do Zarz�du Powiatu z dnia 8.10.2004 r w 
sprawie przekazania dróg powiatowych dojazdowych do morza.  
Pani Przewodnicz�ca poinformowała  �e pismo  Zarz�du Powiatu Nowodworskiego było  
przedstawione na komisjach w dniu 26.11.2004 roku i wniosek powy�szy został 
zaopiniowany negatywnie.  Rada ustaliła, �e nie jest zainteresowana  przej�ciem tych dróg, 
nawet gdy b�d� wyremontowane, poniewa� nie jest w stanie ich utrzyma�. 
Głos zabrał Pan Ogrodowski który poinformował, �e uczestniczył w spotkaniu z Zarz�dem 
Dróg Powiatowych  w Starostwie Powiatowym. Na spotkaniu przekazano informacje, je�eli 
Wójt chce przej�� drogi to zostanie podpisane  porozumienie na dofinansowanie  na okres 
jakiego� czasu mówiono o kwocie 350 tys zł któr� Zarz�d Dróg Powiatowych uzyskałby 
dzi�ki budowie mostu w Drewnicy, nie wydawano by na utrzymanie mostu w Drewnicy  
a �rodki byłyby  na dofinansowanie tych dróg. Poinformowano równie� na tym spotkaniu , �e 
przez najbli�sze 10 lat  którakolwiek z dróg portowych nie b�dzie przez Starostwo 
wyremontowana. Na 2005 rok nie ma w bud�ecie zaplanowanych �rodków na modernizacj� 
tych dróg. 
Radny Pan Fidut stwierdził, �e jest to nie do przyj�cia.  Nale�ałoby poprosi� telewizj�, bo to 
co teraz jest na drodze do morza to  jest jeden bajzel, samochody je�d�� chodnikiem.   
Nast�pnie Przewodnicz�ca odczytała pismo Zarz�du Stowarzyszenia „ Bursztynowe 
Wybrze�e” w Stegnie. / pismo w zał�czeniu/. Z-ca Wójta wyja�nił, �e nie ma dzisiaj 
pracownika ds. turystyki   Pana Goliszka.  Pan Ogrodowski  pozwolił sobie zauwa�y� fakt  
i skomentowa� tylko jedno zdanie, �e niepokój wyra�ony przez Stowarzyszenie Bursztynowe 
Wybrze�e  zostało skierowane w lutym 2004 r  kiedy to ju� praktycznie    w 70 % i Wójt był 
przygotowany do organizacji nast�pnych Mistrzostw 	wiata nie było mo�liwo�ci 
uzasadnienia tego, �e jest niepokój  o to �e Wójt nie chce organizowa� Mistrzostw 	wiata. 
 Do pozostałych zarzutów ustosunkuje si� Pan Goliszek od którego Z-ca Wójta otrzymał tak� 
informacj�. 
Pan Pawłowski, stwierdził �e nie chodzi o to aby uzasadnia� kto ma racj� chodzi o szerszy 
kontekst traktowania instytucji pozarz�dowych na terenie gminy  Do uprzejmo�ci gminy 
nale�ało odpowiedzie� na pismo z miesi�ca czerwca �e pomoc Stowarzyszenia była 
niepotrzebna  przy  organizacji Mistrzostw 	wiata  . W Stowarzyszeniu działaj� ludzie którzy 
uczestniczyli od  I Mistrzostw 	wiata w Poławianiu Bursztynu. Pan Pawłowski stwierdził, �e 
Z-ca Wójta  powiedział publicznie na ostatniej sesji, �e kto� si� zwrócił i ��dał zapłaty. Słów 
tych nie powiedział Pan Goliszek i nie nale�y zrzuca� odpowiedzialno�ci na Pana Goliszka. 
Samo zastrze�enie znaku patentowego tylko i wył�cznie słu�yło temu �eby to zostało  
w gminie Stegna a nie �eby Stowarzyszenie czerpało jakie� profity. Zdziwiony jest  bo 
Stowarzyszenie chciało słu�y� pomoc� nieodpłatnie.  Pan Pawłowski o�wiadczył publicznie  
w imieniu Stowarzyszenia, �e nie maj� zamiaru korzysta� odpłatnie bra� z tego tytułu 
�adnych pieni�dzy. Wójt nie otrzymał nagrody za Mistrzostwa 	wiata tylko za całokształt tej 
imprezy. 
Pan Ogrodowski uzupełniaj�c swoj� wypowied�  podtrzymuje  swoje pocz�tkowe zdanie, �e 
informacje posiadł  od Pana Goliszka., który przygotuje swoje o�wiadczenie na pi�mie. 
Rzeczywi�cie  powiedział to na poprzedniej sesji i dalej to podtrzymuje, �e takie 
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 sformułowania padały w kierunku pracownika  który  jest odpowiedzialny za Mistrzostwa 
	wiata  i takich informacji pracownik udzielił. Wójt Pan Marian Ranoszek uzupełniaj�c 
wypowied� Z-cy  Wójta stwierdził, �e  nagrod� Gmina  otrzymała nie za całokształt, tylko za 
VI  Mistrzostwa 	wiata w Poławianiu Bursztynu. Dotychczas to nie było nigdzie 
udokumentowane w tym roku dopiero zostało udokumentowane. 
Pani Ewa D�bska odczytała pismo z Pomorskiego Urz�du Wojewódzkiego dotycz�ce 
zło�enia skargi przez Pana Tkaczyka. 
Nast�pnie Pani Przewodnicz�ca odczytała pismo Pana Jarosława Czeladko w sprawie 
dofinansowania doprowadzenia wody do gospodarstwa. Poprosiła Wójta o udzielenie 
odpowiedzi na pismo zainteresowanemu. 
Przewodnicz�ca Rady odczytała pismo Pana Mirosława Grabowskiego w sprawie wykupu 
mieszkania.  
Pani Ewa D�bska  poprosiła Wójta o ponownie przeanalizowanie sprawy. 
Pan Henryk Kulka podzi�kował radnym za ukłon w kierunku przedsi�biorców przy 
uchwalaniu stawki podatku od działalno�ci gospodarczej. Poniewa� miejsca pracy  tworz� 
przedsi�biorcy.    
Pan Kulka stwierdził, �e sytuacja   w naszej gminie je�eli chodzi o bezrobocie jest fatalna. 
Wnosi o wyznaczenie terenu pod inwestycje, poniewa� nic nie mo�na zrobi� je�eli takich 
terenów nie ma. Prosiłby radnych aby si� zastanowili nad systemem zwolnie� z podatków  
przedsi�biorców którzy b�d� zatrudniali naszych bezrobotnych.  
Chciałby zapyta� Wójta jakie programy zostały zło�one do Urz�du Marszałkowskiego, czego 
te programy dotyczyły, o jakie kwoty chodziło, kiedy były przesłane. Prosi o odpowied� na te 
pytania.  
Z-ca Wójta stwierdził, �e Pan Kulka otrzyma  odpowied� na pi�mie na adres domowy. 
Głos zabrał mieszkaniec wsi Mikoszewo Pan Marek Charli�ski, który wypowiedział si� na 
temat odpowiedzi na zapytania radnych i mieszka�ców, twierdzi, �e jest to zbywanie tematu 
Wójt powinien udziela� odpowiedzi od razu na zadane pytania. Chciałby potwierdzi� swoje 
słowa, które padły na poprzedniej sesji, �e wykonanie plakatu zostało dokonane bez 
przetargu. Pan Wolski otrzymał od gminy 400 zł za odst�pienie od przetargu. 
Nast�pnie Pan Charli�ski zwrócił si� z pytaniem czy gmina przej�ła  mieszkanie po  
P. Uzunow, je�eli  zostało przej�te to czy zostało zabezpieczone. Kto był ojcem tak 
sformułowanej ugody. Czy zostały uregulowane wszystkie nale�no�ci  od P.Uzunow tak�e za   
zdewastowanie  mieszkania.   
- Czy doczekaj� si� mieszka�cy drogi na ulicy Długiej., 
- dlaczego Wójt nie przeforsował objazdu na okoliczno�� remontu drogi E-7 przez Bronowo, 
Wi�niówk�. 
- czy gmina korzysta obligatoryjnie ze �rodków które Agencja powinna ło�y� na 
infrastruktur�.  
Pani Dr�gowska wyst�piła w sprawie wyja�nienia jej obecno�ci na zebraniu wiejskim  
w Stegnie, poniewa� zarzucono, �e Pani Dr�gowska próbowała skłóci� społecze�stwo i �e 
próbuje przemeblowa� Stegn�. Zapewniła, �e nie taka była intencja jej wypowiedzi. Chciała 
wskaza� mieszka�com �e jednak integracja oraz praca zespołowa mo�e zdziała� wiele, �e jej 
intencja była  szczera. Chciałaby równie� zaprosi� na zebranie w Mikoszewie. 
Sołtys wsi Stegna Pani Tischer stwierdziła, �e Pani Dr�gowska mo�e miała dobre intencje ale 
mieszka�cy poczuli si� ura�eni. Pani  Tischer była gospodarzem zebrania i Pani Dragowska  
nie zapytała  si�  czy mo�e zabra� głos. 
Nast�pnie głos zabrał były Wójt Pan Roman Pawłowski  - na  sesji w miesi�cu wrze�niu 
uchwalony został plan wieloletni  i plan inwestycyjny rozwoju. Do tych planów było wiele 
uwag, miały by� na najbli�szej sesji wprowadzone korekty. Kiedy zostan� wprowadzone.  
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Rada jakby pod przymusem podejmowała te uchwały poniewa� Wójt tłumaczył, �e gmina nie 
b�dzie mogła składa� wniosków do Urz�du Marszałkowskiego w sprawie dotacji na budow� 
ulicy Lipowej.   Chciałby wiedzie� o losach tego wniosku.  
Wójt wyja�nił, �e wniosek na ulic� Lipow� był zło�ony w miesi�cu sierpniu i obiecał 
wprowadzenie do planu korekt. 
Radny Pan Marian Ciasnocha  wnioskował, �e je�eli b�d� składane wnioski o �rodki na 
kanalizacj� to nale�y uj�� równie� miejscowo�� Chełmek. 
Pan Szul�cki mieszkaniec wsi Stegna poruszył spraw� utwardzenia i odwodnienia ulicy  
Bursztynowej. 
Pan Kulka zaproponował Wójtowi spacerek po ulicach w miejscowo�ci Stegna. 
Pan Ryszard Fidut poruszył spraw� remontu drogi w miejscowo�ci Wi�niówka. Z tej 
miejscowo�ci  s� dowo�one osoby niepełnosprawne i samochód dowo��cy te osoby nie mo�e 
przejecha�. 
Pan Parol sołtys wsi Bronowo  powrócił do pisma Pana Czeladko  który zwrócił  si�  
o dofinansowanie  przył�cza wodoci�gowego. Poinformował Wójta, �e 4 budynki  
w Bronowie równie� nie maj� wody. 
Pan  Jerzy Fura zwrócił si� z pytaniem na jakim etapie jest budowa podjazdów przy  
O�rodku Zdrowia. 
Sołtys wsi Stegienka Pan Hoppe zwrócił si� z pytaniem czy gmina jest przygotowana do 
od�nie�ania w okresie zimy. 
Radny Pan Szyma�ski poinformował, �e ma sygnały od mieszka�ców , �e �le s� od�nie�ane 
drogi, przy o�nie�aniu s� zasypywane chodniki. 
Nast�pnie  Z-ca Wójta  Pan Ogrodowski odczytał o�wiadczenie / o�wiadczenie stanowi 
zał�cznik do protokołu/. 
Radny Pan Szyma�ski po wysłuchaniu o�wiadczenia Pana Ogrodowskiego o�wiadczył, �e 
zło�y zawiadomienie o przest�pstwie jako Obywatel Waldemar Szyma�ski na zasadzie 
Kodeksu Post�powania Karnego i w tym momencie sko�cz� si� problemy proceduralne czy 
Komisja Rewizyjna miała prawo czy nie.  Wójt zarzuca Komisji Rewizyjnej, �e nie zna 
procedury praw, �e przesłuchuje pracowników. Komisje Rewizyjne w innych gminach je�d�� 
na budowy, kontroluj�, sporz�dzaj� z tego dokumentacj�  Stwierdził, �e Pani Przewodnicz�ca 
zapomniała odczyta� pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej która stwierdza, �e wszcz�ła 
przeciwko Wójtowi post�powanie w sprawie o naruszenie dyscypliny finansów publicznych. 
Je�eli Z-ca Wójta   stwierdza, �e jedynym miejsce gdzie nale�y rozmawia� jest s�d,  
Pan Szyma�ski  uwa�a �e nale�y si� porozumiewa� bo ludzie wybrali po to władze  aby 
m�drze i uczciwie  rz�dzili. 
Na zako�czenie głos zabrał Pan Henryk Kulka, który zwrócił si� do Panów Wójtów  
stwierdzaj�c, �e �le si� dzieje od paru miesi�cy w gminie na sił� Wójtowie id� na 
konfrontacj�, bawi� si� w pomówienia, robi� bł�dy, twierdzi  �e nie mo�na zarzuci� Komisji 
Rewizyjnej a zwłaszcza Panu Szyma�skiemu nieuczciwo�ci. Nie ma od miesi�cy 
jakiegokolwiek porozumienia z rad� gminy. Nale�y szuka� porozumienia a nie straszy� si� 
sprawami karnymi, s�dowymi. 
 
Wobec wyczerpania porz�dku obrad Przewodnicz�ca Rady zako�czyła obrady sesji. 
 
 
Protokołowała:                                           Sekretarz obrad 
Halina Całkiewicz                                      Paweł Nieckarz 


